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Medlemmer:  Init.: Til stede: Afbud: 

VIP:    

Anders Bonde (M) (Studienævnsforperson) AB x  

Mads Walther-Hansen (M) MWH x  

Jens Anderson-Ingstrup (MT) JAI   x 

Bolette Daniels Beck (MT) BDB x  

Line Marie Bruun Jespersen (KT) LMBJ x  

Elizabeth Jochum (EJ) EJ  x 

Studerende:    

Tobias Lindhardt Togeby (MT) (næstforperson) TLT x  

Christina Sofie Amalie Bluhme (MT) CSAB  x 

Martin Toft Steen (M) MTS  x 

Thomas Hartmann Bigum (M) THB  x 

Noora Sommer (KT) NS x  

Anton Tonnesen-Lucas (KT) ATL x  

Observatører:    

Elsebeth Bækgaard (KT) (referent) EB x  

Kirsten Christensen (MT) KC x  

Connie Rørbæk Christophersen (M) CRC  x 

Tom Nyvang (Inst.) TN x   

Winnie Ritterbusch (Inst.) WR x  

Lotte Brunø (Inst.) LB  x 

Mie Buhl (NOVA) MB  x 

Morten Søndergaard (MAC) MS x  

Studenterstudievejledere:    

Freya Guillero Houtved Hansen (M) FGHH  x 

Karoline Westergaard Eskildsen (M) KWE  x 

 
 

 

 
 Varighed 

1. Godkendelse af dagsorden   5 min. 
 

2. Velkommen til og konstituering af nyt Studienævn  5 min. 
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3. Nyt fra studienævnsforperson: 20 min. 
 

a. Sprogskifte på Kunst og Teknologi (bilag 3a) 

b. Justering af adgangskrav for Musik og Musikterapi (bilag 3b) 

c. Status på bemanding E24 

d. Status på MAC 
 

4. Nyt fra Instituttet, fagudvalg* og studiesekretariaterne (bilag 4: Referater fra FU-møder) 15 min. 
 

5. Nyt fra studenterrepræsentanter og studenterstudievejledere  5 min. 
 
Pause  10 min. 
 

6. Evaluering af KA-studiestarten E23 15 min. 
 

a. Musik (ingen besvarelser) 

b. Musikterapi (bilag 6b) 

c. NoVA (bilag 6c) 
 

7. Semesterevaluering E23:  20 min. 
 

a. Musik og GIL (bilag 7a) 

b. Musikterapi og MPS (bilag 7b) 

c. Kunst og Teknologi (bilag 7c) 

d. NoVA (bilag 7d) 
 

8. Kvalitetsrapportering – opdateret handlingsplan (bilag 8)  10 min. 
 
Pause  10 min. 
 

9. KunST studienævnet 35 min. 
”Evaluering af studienævnets arbejde hidtil med særligt fokus på 
fremtidsperspektiver og temaer vi skal arbejde med fremadrettet; hvordan kan vi  
i højere grad sikre erfaringsudveksling, sparring og synergi imellem studierne  
med fokus på uddannelse/forskning og administration” 
 

10. Eventuelt   5 min. 
 

           

 
Ad 1 Godkendelse af dagsorden  
 
Dagsorden blev godkendt. 

   
Ad 2 Velkommen til og konstituering af nyt Studienævn 
 
AB og TLT tilkendegav at de ønskede at modtage genvalg som hhv. forperson og næstforperson og  
studienævnet applauderede. 
 

Ad 3 Nyt fra studienævnsforperson: 
 

a. Sprogskifte på Kunst og Teknologi (bilag 3a) 
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Der er et ønske om flere studerende og en af vejene hertil er, at udbyde uddannelsen internationalt som 
engelsksproget. TN oplyste, at der er ekstra uddannelsespladser på engelsk på universiteterne og der er 
kommet en intern lempelse på AAU. Dog er der mange uddannelser som står i kø også på SSH og vi står 
ikke først i køen. Vi slår på de mange gode argumenter og disse er fremført for prodekanen. Fokus er på det 
danske arbejdsmarked og vi skal sandsynliggøre at en engelsksproget uddannelse bidrager til det danske 
arbejdsmarked. Vi er via retskrav linket til Oplevelsesdesign, og ledigheden på den KA-uddannelse ligger tæt 
på grænseværdien. AB beder KT’s FU om at gennemgå argumenterne endnu en gang inden skrivelsen 
videresendes.  
 

b. Justering af adgangskrav for Musik og Musikterapi (bilag 3b) 
 
Der har være samtaler med FU omkring adgangskrav. Fremmedsprog nr. 2 bruges ikke i praksis og er derfor 
ikke relevant. Vi ønsker at booste alle muligheder for at få flere ansøgninger – også fra HTX og HHX. 
Indstillingerne skal indsendes til DSUR, som beslutter om det skal sendes videre til styrelsen. Det aftales, at 
pkt. 3.3 i Musik justeres: Vi har været i dialog med landets øvrige musikrelaterede universitetsuddannelser 
(KU og AU). Man har her været positivt stemte overfor ændringsforslaget, men har ikke taget stilling. uden 
dog at ville tage konkret beslutning om at søge om at ændre adgangskrav lige nu. 
 

c. Status på bemanding E24 
 
Søgningen til kandidatuddannelserne er netop blevet offentliggjort: MT: 14, Musik: 12 på 1-faglig og 6 på 2-
faglig. NoVA: 83. Tallene har medført justeringer i mandskabsplaner. 
Der afholdes bemandingsmøde senere i dag. 
På KT er der udfordringer med at få dækket de tekniske fag. Arkitektur og Medieteknologi er forpligtet til at 
stille bemanding. 
 

d. Status på MAC 
 
MS orienterede om ansøgningen til EU om 3. runde midler for 2024-2028. Vi får svar om nogle måneder. 
Der er 3 full partners: (AAU, Lodz og Krems) og derudover 4 associated HEI Partners (LASALLE College of 
the Arts, Aalto University, University of Rijeka, Open University of Catalunya). I det kommende optag har vi 
ikke støtte endnu. Der forventes 12 selvbetalere til foråret 2025 (p.t. 25 studerende). Den nye bevilling 
favoriserer EU-studerende.  
 

Ad 4 Nyt fra Instituttet, fagudvalg* og studiesekretariaterne: 
 
Instituttet: 
 
Der har været afholdt uddannelsesevalueringsmøde på KDM og IKT og læring. På EVU er det nye 
sekretariat ved at blive løbet i gang. Der er også gang i et særligt tilrettelagt forløb i Projektfacilitering – kunst 
og sundhed. 

 
Fagudvalg: 
 
Musik har fået godkendt nye studieordninger. Der er mange personsager og flere studerende har behov for 
hjælp og støtte. 

 
MT arbejder med PR tiltag for at øge optaget. Der er også et øget antal henvendelser til VIP-studievejleder. 
PR-tiltag: Der rejses rundt til gymnasier her i foråret og efter sommerferien også besøg på højskoler, 
efterskoler og gymnasier. Der er lavet en liste over institutioner, som vil blive besøgt. Der laves en 
standardiseret præsentation af MT, som også kan bruges i andre sammenhænge. 
 
KT: LMBJ har taget over for Rasmus pr. 1. januar. Det er besluttet at der skal udvikles ny arbejdsgang og 
model for skemalægning. Vi er flere om at dele færre lokaler. Det er ikke hensigtsmæssigt at dele lokaler 
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med KDM (andet studienævn) – det vil være bedre at dele med MAC. FU er bekymret for 
bemandingssituationen, herunder Ancas ansættelse samt mangel på tekniske undervisere. Der har været en 
kedelig personsag. Der arbejdes også med at skaffe flere studerende – vi skal undersøge karriereveje. Også 
på KT nikker man genkendende til et stigende antal henvendelser fra studerende, som har det dårligt og 
som har behov for hjælp. 

 
Studiesekretariaterne: 
 
MT: Semestret går sin gang. 
KT: Kontorelev Laura er ikke på KunST p.t., men kommer tilbage i 2025. Der lyder en opfordring til at lokaler 
m.v. er på plads i god tid af hensyn til planlægning af den nye opgave med skemalægning. 

 
Ad 5 Nyt fra studenterrepræsentanter og studenterstudievejledere: 
 
MT har lavet kurser i studieteknik, som har været en succes. Musik og KT kan evt. inddrages, da det er 
studieteknik helt generelt.  
KT har under Åbent hus talt med mange nye studerende. Alle giver udtryk for at info på nettet er kryptisk og 
svært at forstå. Der er derfor ønske om at kigge på hjemmesider og guider.  

 
Ad 6 Evaluering af KA-studiestarten E23:  
 

a. Musik (ingen besvarelser) 
 
Det er utilfredsstillende, at der ingen besvarelser er. Punktet er med på handlingsplanen. 
 

b. Musikterapi (bilag 6b) 
 
3 besvarelser – positiv tilbagemelding. Der er ønske om velkomstbrev samt statisk skema. 
 

c. NoVA (bilag 6c) 
 
Starten var lidt kaotisk, men tingene blev løst henad vejen. Informationsbrev skal udsendes tidligt og der er 
ønske om en tutor. 
 
Studiestartsevalueringerne er godkendt pba forudgående behandling i de respektive fagudvalg og der er 
kontinuerlig opmærksomhed på de rejste ønsker. 
 

Ad 7  Semesterevaluering E23: 
 

a. Musik og GIL (bilag 7a) 
 
Der var ikke noget der påkaldte opmærksomhed på GIL. På Musik er der generelt et opmærksomhedspunkt 
vedr. eksterne undervisere. De skal klædes bedre på ift. vejledning m.v. Der er behov for en 
forventningsafstemning. I den sammenhæng diskuteres, om der er behov for en generel pædagogisk 
forventningsafstemning på instituttet – det er nogle andre studerende, vi har i dag i forhold til tidligere. Man 
bør se på kompetenceudvikling ift. at håndtere moderne studieliv/studerende. Alle undervisere bør indkaldes 
til semestermøder inklusive eksterne. Der kan gives timer til D-VIP for at sikre fremmøde.   
 

b. Musikterapi og MPS (bilag 7b) 
 
Der har været tvivl om vægtningen i bedømmelsen af neuro- og udviklingspsykologi. Der arbejdes fortsat 
med at gøre kriterierne tydelige.   
MPS: Der er en lav grad af forberedelse, som påvirker undervisningen. Dette skal italesættes. Dog godt 
udbytte og generelt tilfredshed. Fin besvarelsesprocent.  
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c. Kunst og Teknologi (bilag 7c) 
 
Lav besvarelsesprocent. Data fra semestergruppemøder indgår i opsummeringerne. 
På 1. sem. har der været en klagesag, som er bragt videre. På 3. sem. er der lavet en ændring i forb. m. 
udstillingen (video-aflevering af produktet), hvilket er taget godt imod. Det er et problem med dele-STÅ på 
små  moduler, semesterkoordinering og vejledning som ikke er omfattet af dele-STÅ. Vi skal have ny 
semesterkoordinator og den tekniske del bliver mindre. På 5. sem. har vi i mange år haft problemer med 
bemanding af et kursus og har nærmest haft en ny konstellation fra år til år. Det har ikke fundet sin form. Vi 
mangler tekniske kompetencer til at undervise.   
 

d. NoVA (bilag 7d) 
 
Det har være et godt forløb og har fungeret godt med hybrid-setting. Overordnet set en positiv evaluering. 
 
Semesterevalueringerne er godkendt pba forudgående behandling i de respektive fagudvalg og der er 
kontinuerlig opmærksomhed på de rejste temaer. 

 
Ad 8     Kvalitetsrapportering – opdateret handlingsplan 
 
Opdateret handlingsplan omfattende alle uddannelser fremlægges for studienævnet. Handlingsplanen 
godkendes med tilføjelse af en opgave under punkt 2.07: Besvarelsesprocenter på div. 
spørgeskemaundersøgelser skal øges. Evaluering (skema/spørgsmål) tages op i FU med henblik på 
simplificering og sikring af at vi får belyst de emner, vi har brug for. AB indkalder FU til møde herom. 
Desuden aftales det, at FU gennemgår referatet fra kvalitetsrapporteringsmødet med fokus på, om der skal 
tilføjes yderligere punkter til handlingsplanen og om handlinger og opgaver skal yderligere konkretiseres. 
 
Studienævnets kvalitetssikring af NoVA og MAC diskuteres. Det er vanskeligt eftersom studienævnet ikke 
har nok indsigt i de to uddannelsers drift. Der er et aktualiseret behov for at Mie Buhl og Morten 
Søndergaard deltager i studienævnsmøderne.  
 

Ad 9    KunST studienævnet 
”Evaluering af studienævnets arbejde hidtil med særligt fokus på 
fremtidsperspektiver og temaer vi skal arbejde med fremadrettet; hvordan kan vi  
i højere grad sikre erfaringsudveksling, sparring og synergi imellem studierne  
med fokus på uddannelse/forskning og administration” 

 
Der er en kort drøftelse af, hvordan studienævnet kan finde fælles temaer med udviklende perspektiv. Der 
nævnes evalueringsskemaer, faglige tiltag, fælles moduler, harmonisering af timetakster for undervisning, 
større transparens omkring time- og kronebudgetter (evt. godkendelse). AB meddeler, at han vil dele 
budgettet med FU fremadrettet. Desuden italesættes det, at studienævnsmøderne er en måde at møde 
institutledelsen på. Det er derfor ønskeligt, at studielederen deltager fuldt ud på møderne. Det aftales at 
emnet tages op igen. 

 
Ad 10 Eventuelt   
 
Ingen bemærkninger. 
 
Næste møde: 

12. juni  
09. oktober  
11. december  
 
Husk at afholde FU-møder senest 14. dage før, så bilag til SN-mødet kan fremsendes rettidigt. 


